
PROTOKOT- Nr ...... tZOtl

ze wsp6lnego posiedzenia Komisji:
- Rewizyjnej
- Strategii, Budzetu, Gospodarki i Rolnictwa,
- OSwiaty, Kultury, Sportu i Rekreacji
- Bezpieczeristwa Publiczneg o, Zdrowia i Opieki Spolecznej

Rady Miejskiej w Parczewie, ktore odbyto sig l9 czerwca 2017 r.
Rozpoczgcie posiedzenia: godz. 900.

Zakonczenie posiedzenia: godz. 15rs.

Protokolant - Bozena Topolewska - Inspektor w Urzgdzie Miejskim
W posiedzeniu udzial wzigli czlonkowie komisji wg zal4czonej listy obecnoSci.
Nieobecni czlonkowie komisji:
Bojko Bozena, Chwalczuk Marek, Czamackr Wieslaw.

Ad. 1

Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej Osm6lski Zygfryd otworzyl posiedzenie i zglosii
wniosek, aby prowadz4cym posiedzenie byl radny Szych Henryk- przewodnicz4cy Komisji
Strategii, Budzetu, Gospodarki i Rolnictwa. Wniosek zostal przyjEty wigkszo5ci4 glosow, w
zwiqzku z povtylszym, posiedzenie prowadzil Szych Henryk - przewodnicz4cy Komisji
Strategii, Bud2etu, Gospodarki i Rolnictwa.
PrzewodniczEcy posiedzenia powital obecnych. Na podstawie list obecnoSci stwierdzil, ze
wszystkie komisje posiadaj4 quorum do podejmowania prawomocnych rozstrzygnigd.
Nastgpnie przedstawil proponow any por zqdek posiedzenia.
2.PrryjEcie protokolu ze wsp6lnego posiedzenia Komisji w dniu 29.05.2017;
3. PrzyjEcie protokolu ze wsp6lnego posiedzenia Komisji w dniu 08.06.2017;
4.Przyjgcie informacji o realizacjizadanzzakresugospodarki komunalnej powierzonych

Zakladowi Uslug Komunalnych sp. z o.o.
5. Ocena realizacji zaloiLef w zakresie zaopatrzenia gminy w energig elektryczn4 i cieplo.
6. Zaopiniowanie projektow uchwal w sprawie:
6.1. rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem
Burmistrza Parczewa z wykonania budzetu 2a2076 r.;
6.2. udzielenia absolutorium Burmistrzowi Parczewa ztytult wykonania budzetu za2016 r.;
6. 3 . udziele nia poZy czki dla Stowarzyszenia,,Razem dla Parczewa";
6.4. udzielenia poZyczki dla stowarzyszenia Miejski Klub Sportowy ,,VICTORIA" w
Parczewie;
6.5. udzielenia polyczki dla stowarzyszenia Miejski Klub Sportowy ,,VICTORIA" w
Parczewie
6.6. udzieleniapo?yczki dla Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Wierzb6wka IWA;
6.7. zmian wieloletniej prognozy finansowej;
6.8. zmian budzetu gminy na20l7 r.
6,9. wprowadzenia na terenie Gminy Parczew gminnego Programu dla rodzin wielodzietnych
KARTA DUZEJ RODZINY.
7. Sprawy r6Lne.

Przewodnicz4cy zapytal, czy do porz4dku posiedzenia bgd4 wrloszone uwagi.
Uwag nie wniesiono, w zwiqzku z tym Przewodniczqcy poddal pod glosowanie porz4dek
posiedzenia.
P orz4dek po s ied zeni a zo stal pr zy j Ety j edno glo Snie.

Ad.2
Przewodniczqcy posiedzenia poinformowal, 2e projekt protokolu czlonkowie komisji
otrzymali drog4 e-mailow4 i mozna bylo wnosi6 uwagi.
Radny Szych Henryk zglosil uwagg, 2e na str. 6 protokolu, w debacie nad planem rewitalizacji
m. Parczewa, podana jest wypowied? p. J. Bilyk, przedstawiciela firmy Bko-Geo, ze teren
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parking6w przy Bazylice, objgty planem rewitalizacji, nie jest pokryty projektami, gdyZ

stanowi wlasnoSi parafii.
Z dokumentow bgd4cych w posiadaniu Urzgdu Miejskiego i wyjaSnieri Kierownika Referatu

Gospodarki NieruchomoSciami wynika, 2e ten teren jest prawie w caloSci wlasnoSciq gminy, a

na dzialkg, kt6ra nie jest jeszcze gminna, rozpoczgta zostala procedura. W zwi4zku z lym, 2e w

protokole nie powinny by6 zamieszczane informacje niezgodne ze stanem faktycznym , radny

wnioskuje, aby do protokolu dol4czyc pismo wyjaSniaj4ce.

Wniosek radnego Szycha Henryka przyigto wigkszo3ci4 glos6w.

Nastgpnie Przewodnicz4cy podd zl przyjEcie protokolu, z ttwzglEdnieniem wniosku, pod

glosownie stalych Komisji.
W wyniku glosowania protokol przyjqto wiEkszoSci4 glosow.

Ad.3
przewodnicz4cy posiedzenia poinformowal, 2e projekt protokolu czlonkowie komisji

otrzymali drog4 e-mailow4 i mozna bylo wnosi6 uwagi.

Radny GoZdzik Tomasz zglosil uwagQ, odnoSnie zapisu jego wypowiedzi dotycz4cej

stowarzyszenia w Wierzb6wce.
Radny Wr6blewski Adam zglosil uwagg odnoSnie zapisu jego wypowiedzi dotycz4cej

zagospodarowania miejsca lokalizacji placu zabaw przy ul. Sienkiewicza.

Si zwi4zku z pov,ryilszym, przewodnicz4cy posiedzenia, na wniosek w/w radnych

zaproponowal, aby przyjgcie protokolu z uwzglEdnieniem uwag, przelozyc na nastEpne

posiedzenie komisji.
Wniosek przyjgto j edno gloSnie.

Ad.4.
Informacjq o realizacji zadah z zakresu gospodarki komunalnej powierzonych Zakladowi

Uslug Komunalnych sp. z o.o. przedstawil Prezes ZUKMarek Perlifiski.

Przewodni czqcy posiedzenia, Szych Henryk nadmienil, i2 w okresie ostatnich 3 lat op\aty za

media dla mieszkaric6w budynkow wielorodzinnych wzrosly o 19o/o. To jest du2o, a wszystkie

media kupujemy z ZIJK. Prosi, aby w przedstawianej informacji Prezes odniosl sig do tej

kwestii.
Prezes ZUK Perlifiski Marek nadmienil, i2 sprawozdanie obejmuje caloSd dzialalnoSci ZUK,

z uwzglgdnieniem takze innych gmin. JeSli chodzi o oplaty, to czynniki wplywaj4ce na

wysotoSi of,.at przedstawione s4 w tabeli na stronie 5 sprawozdania i tej tabeli nie wynika,

aby wzrosli *Z i 19%. Cieplo stanowi 1/3 koszt6w ttrzymania mieszkania. Koszt 1 Gj ciepla

utizymuje sig na tym samym poziomie od 2014 roku. Taryfa, jeSli chodzi o wytworzenie

ciepia, w 2016 r. jest nawet niasza. Wzr6sl przesyl, ale l4cznie wzrost oplat na cieple, jest

rzqdu 1%. Na wzrost oplat moze mie6 wplyw dlugoS6 sezonu grzewczego, oraz temperatury

zewnEtrzne, gdyit temperatura, jakq mamy obowi4zek dostarczy6 do mieszkafr wynosi 20'C.
W tym roku byl dlugi okres grzewczy. W 2015 roku budynki przy PCK, Kardynala

Wyszyriskiego zostaly wyposazone w indywidualne wymiennikownie ciepla, co moglo

wplynad na wzrost ceny. Na podwyzszenie temperatury dostarczonej do budynku konieczne

jest-piimo od zarzqdt wsp6lnoty. Ceny wody utrzymywane s4 od2014 roku. Gorzej jest ze

Scie[ami. W ubiegtym roku cena za odprow adzenie Sciek6w wzrosla o 0,24 zl za I m3. Jest to

spowodowun. .oibrdow4 sieci kanalizacyjnej. W ubieglym roku, aportem od gminy zoslala

przejgta oczyszczalni Sciek6w, od kt6rej musimy odprowadza(, arrtortyzacjg. Cena za Scieki

mole wzrosn4i po modernizacii oczyszczalrri, gdyz wzrosn4 koszty.

Burmistrz Pawel Kgdracki nadmienil, 2e ceny ciepla ustala lJrzqd Regulacji Energetyki.
prezes Perlifski potwierdzil tE informacjg i dodal, Ze cena wody tak2e bqdzie niedlugo

ustalana odg6rnie, przez powolany do tego urz4d Polskie Wody, obecnie jest to na etapie

konsultacji.
JeSli chodzi o funkcjonowanie spolki, ZIJKzatrtdnia ponad 80 osob. W 2016 r. kapital sp6lki

wynosil ponad 3.000.000,- zl. Wzrost kapitalu spowodowany byi wniesieniem oczyszczalni

Sciek6w aportem oraz zakohczeniem kanalizacji w Siedlikach. Do tej kanalizacji pod\4czyli sig
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W dziale energetyki cieplnej w roku 2016 ZUK wykonal sprzedaZ w wysokoSci 4.842.265,27
zl przy kosztach z tytulu prowadzenia dzialalnoSci w wysokoSci 4.680.847,48 zl, uzyskuj4c
wynik dodatni. Rozstrzygnigty jest przetarg na mial. Cena mialv znaczqco wzrosla- w
por6wnaniu z rokiem ubieglym, spowoduje to wzrost oprat zacieplo.
JeSli chodzi o wodociqgi, w 2016 r. mniej bylo awarii na sieciach wodoci4gowych niz w roku
2015. W ubieglym roku zostal wyremontowany caly wEzel wodoci4gorr.y na ui. Laskowskiej.
Eksploatujemy ponad 100 km sieci wodoci4gowych. Przed nami rnodemizacja oczyszczalii
Sciekow Umowa na dofinansowanie zostala podpisana. Calkowity kosa inwestycji io ponad
25.000'000,- zl. Najwazniejsze inwestycje to modernizacja sieci cieplowniciej, zaiup 2
samochod6w cigzarowych, rozbudowa sieci wodoci4gowej w ul. Nosalskiego.
Przewodnicz4cy Komisji Strategii Szych Henryk poprosil o przybliaen]e tematu przetargu
na modern izacjg oczy szczalni Sciek6w.
Prezes ZUK nadmienil, 2e przetarg zostal ogloszony w marcu i do tej pory nie zostal
rozstr4/gniEty. Wplyngly 3 oferty. W czerwcu zostaly otwarte oferty i oUlcnieleste6my na
etapie ich oceny. Wszystkie mieszczq sig w przeznaczonej kwocie. po wyborze
najkorzystniejszej oferty jest miesi4c na podpisanie umowy. Trzeba sig liczy6 z procedurami
odwolawczymi.
Przewodnicz4cy posiedzenia Srych Henryk zapytal, czy jest pelna jasnoSi co do rozliczenia
podatku VAT?
Prezes podpowiedzial,2e vAT bEdzie do odliczenia. Rozliczenie zUrzgdem Skarbowym trwa
ok. 3 miesi4ce).
Radny Duda Grzegorz nadmienil, ze jakiS czas temu byla mowa o pol4czeniu ujg6 wody wParczewie i w Przewloce. Zapytal, czy jest jakiS przyblizony termin czasowy i czy ma to
zwi4zek z wodoci4giem w ul. Nosalskiego?
Prezes odpowiedzial,lejest dokumentacja, zlozylilmy tez dokumenty na przejScie pod rzek4
Klodziank4. Mozliwe' 2e w przyszlym roku odcinek oa u. KoSciuszii do Woli przewlockiej
bgdzie realizowany,

):lT Sqpis 
Monika zapytala, czy jezeli chodzi o ul. wlodawsk4, to do skrzy Lowania z ul.

A.OSCIUSZIfl.

Prezes potwierdzil,2e chodzi o ul. Wodawskq, Nosalskiego i spigci e z ul.KoSciuszki.
Radny osm6lski zygfryd podkreslil, 2e dobrze, gdy ztr<wypracowuje zyski. zapytal, czyjest powolany oficjalnie Zastgpca prezesa?
Proponuje r6wniez, aby kierownik ADM jeden dzienw tygodniu byl do dyspozycji wsp6lnot.
Radny rozumie, ze kierownik ma duZo pracy w terenie itl., ale wsp6lnoty majq problem zeskontaktowaniem sig.
Radny Goadzik Tomasz zapytal, czy do kanalizacji zostaly wl4czone przydomowe
przepompownie, bo_ s4 sygnaly ze przepompownia sig zaty-ka, gdyz jest zamalo 6ciekow
Prezes Perliriski Marek odpowiedzialkolejno na pyiaria raanyctr:-
od I czerwca jest powolany prokurent, kt-ory ma ,rno"o*uria do reprezentowania firmy nazewnEtrz. Pelni tez nieoficjalnie funkcjg zastgpcy prezesa.
Kierownik dziaht komunalnego i ADM. ma teraz wigcej obowi4zk6w i pracy, szczeg6lnie, je6li
chodzi o dzial komunalny, ale nie widzi problemu, aby v,ryznaczyc dzien w kt6rym kierownik
bgdzie na miejscu. Obecnie jest na pewno do godz.-730'do S*"i p; iair. t*u* finansowe
mozna tez uzgodnii z osobq, kt6ra jest w biurze i tez jest osob4 kompetentn4.
Radny wiSniewski Adam zapytal, j+ wyglqda sprawa pizekaiania budynku hydroforni,kt6rego ZUK jest dysponentem, bo ten budy;;k strasiy.
Prezes wyjasnil, 2e bylo tam ujgcie wody, obecnie budynek jest pusty. Jest kwestiaprzygotowania dokument6w i przekazania. W Sp6lce budynei tej jlst zam,ortyzowany i niestanowi Zadnej wartoSci finansowej, ale ni_e_wiadomo, jak do tego p-odejdzierJrzqd,skarbowy.
P' Terlecka Irena Kierownik Referatu Nieruchomosci naami enila,- ze trzeba bgdzie zrobicoperat szacunkowy.
z'ca Burmistrza Bozym Michal dodai, 2e zwr6cilismy sig na pismie do ZUK o przekazanie
tego budynkunarzecz-gminy a gmina przekaze ala uosiR w uzyczenie.
Radny Srych Henryk zauwazyl, ze ien budynek jest w strasznym stanie technicznym a nastadionie s4 przewidziane nowe inwestycje. rjob.ze byloby te sprawy uregulowa6 i poprawii
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stan techniczny budynku' 
zepompowni sciekow, ze jest ona

pi"r., odpowiedzial radnemu GoZdzikowi w sprawle pr

bardzo awaryjna ze wzglgdu na to, 2e Scieki 
-s4 

zaglszcion"' Na niektorych posesjach

przepompownie wlacffi;i;;- * i q"t i to jest p"** awarii' ZaloZytsmy monitoring i jak

ktorag pompa ,i" iriii'to jest powiadomienie SMS' Mamy w planach wymianq calei szafy

s,..o*ni.rej, powinno to rozwi4za6 problem'

Radny Srych Henryk zapytal,^." d;j;'siE w kwestii odbioru ciepla z biogazowni w

Koczergach? WczeSniej byla inform".j;; Jy*t"yntacji ciepla' okazuje siq' 2e wlaSciciel

;j;;;;ri wycofal sig ze sprzeda2v ciepla dla gminv 
..

prezes perlifiski odpowiedz ial, 2e rpruriu:.t, ia chwil9 obecna zawieszota' gdyl wykonanie

sieci lezy po stronii wlaSciciela tioguro*"i, u on nie jest w stanie leraz tego robi6' My

zobowiqzalismy sig wybudo*ue *v.i"*ito*t'ig i wpr46 do sieci oraz zagospodarowa6

cieplo, jesli bgdzie ,i.e . Nu razie najiafiszym Lrodlem ciepla pozostaje mial'

Radny Srych Henryk zapvtat o ujqcia wodv' gdvz w popizednich latach 
"'1tt11TI^ IPnt':

ujgciem wody. w t;j';ir;ii1".u*y jed,o ujgcie i, Fur.r.*ie i planuje Panpol4czenie u1'cta w

Priewloce i Woli Przewlockiej'
prezes odpowiedz iil,, 1ejest jedno ujgcie, w 

-2009 
roku zostal zrobiony wodoci4g awaryjny

przy ul. Jagie\ly. Pol4czenie ujgcia.w Przewloce z Parczewem bytoby rezefwowe' ale jest

mozliwos6 uzywania ci*glego na osredlu Za Stadionem. Polepszylaby sig tez jakosd wody w

'*TXiT;ch Henryk zaznaczyl,iz radni zglaszaliproblem zwodoci4gowania wsi' kt6re nie

maj4 wodoci4gu. zapytal., jaki jest pogt[a Prezisa na temat rozbioru wody w tych

fi:]r'.tJ[]:"ffi[ ia\., zerozbi6r wody w tych miejscowosciach bedzie bardzo matv i nie da.sie

utrzymacodpowiednich parametr6w wojy, t r"Au 9{19UV 
dodatkowo uzdatnia6' Obecnie jest

lvymog badania *;et 
-1; 

,ar!.y.or." *" wszystkich ujgciach u *r:?,\wartal badane s4

dodatkowe parametry. Przy takiej gErioS"i zaludnienia nie jesteSmy w stanie dostarczy6 wody

o takiej jakoSci, jak przewiduje prawo wodne'

Radny Srych Henryk zapytal o p.rrf"nywg skanalizowania takich skupisk jak Przewloka,

TySmienica, bo nalJn temat tez uyla"j'at<is .ru, temu dyskusja. Teraz stopiefr dofinansowania

takich inwestycji ptzez PROW jest znikomY, ale czy przewidywane jest skanalizowanie w
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minimalne ztZycre.
Radna KopiS Monika zapytala, czy na osiedla Za Stadionem kiedyS dotrze cieplo?
Prezes odpowiedzial, 2e jest male zainteresowanie ze wzglgdu na to, ze s? duze koszty
przylqczenia po stronie mieszkaric6w (koszt wgzla cieplowniczego, przyl1cze).
Radny Szych Henryk zaznaczyl, 2e Prezes uZyl argumentu, ze potrzebna jest wlasna
wymiennikownia. Taki argument byl teL na osiedlu PCK - Spoldzielcza, wsp6lnoty
dofinansowaly ateraz nie placq mniej tylko wigcej. Radny widzi potrzebg przemodelowania
ADM pod k4tem technicznym administrowania nieruchomoSciami, wigkszego zainteresowania
technik4 sprzedaly mediow, bo ludzie sig na tym nie znaj4 $o jest wniosek z zebrah
wsp6lnoty). Trzeba ludziom podpowiada6, przemodelowa6 podejScie pracownik6w do
administrowania, bo to ma wydZwigk spoleczny, nie tylko biznesowy.
Radny Wrrfblewski Adam podkreSlil, iz zgadza sig z przedm6wc4 w tej kwestii. W wielu
miejscach widzi sig, ze w blokach, w zimie s4 pootwierane okna. Radny nie bardzo rozumie
tak4 sytuacjg.
Przewodniczqcy Rady Naumiuk Miroslaw nadmienil, ze w kwestii uzytkowania i rozliczania
ciepla zmienilo sig prawo energetyczne i odradza zakladanie podlicznik6w ciepla. Nie ma
moZliwoSci udowodnienia strat poniesionych na przesyle. Zaloaenie podlicznik6w ciepla
doprowadzi do pojawienia sig wilgoci. Zawszejest tak, ze w blokach mieszkaricy wynegocjuja
22C ciepla. Podniesienie temperatury o 1"C powoduje wzrost koszt6w o l0o/o, a o 2oC - 20i/o.
Ogrzanie bloku zawszejest drozsze. To zarzqdzaj4cy budynkiem powinien tak dostosowad aby
na ostatnim pigtrze bylo te 22"C. Kolejn4 sprawq jest termomodemizacja. Mieszkancy w
wigkszoSci powymieniali okna. Inwestowac trzeba w budynkach, kt6re s4 niedociepltne.
Ciepla w budynkach musi pilnowai zarzqdca. Prace na przesyle ciepla powoduj4, ze s4 efekty,
ale zarzqdy wsp6lnot musz4 przyjrzec sig termomodemizacji. Nie moze.y ,i.' zrobi(, leziti
chodzi o warunki pogodowe. Rok 2015 byl dobry, podobnie 2016, ale jeSli nic sig nie zmieni,
2017 bqdzie bardzo zly. W por6wnaniu do miast oSciennych ..ny .u*y porownywalne, ale
np. Lubart6w nie dostarcza cieplej wody. U nas 30% mlasta ma ciepl[ wodE a sE to duze
koszty dla cieplowni. W okresie letnim rozbi6r wody jest maly.
Burmistrz Parczewa Pawel Kgdracki podkreSlil, 2e dziEkitermomodernizacjiwielkoSi mocy
na wymiennikowni drastycznie nie wzrosla a cieplownia podlqc za co raz to no*y.i,
odbiorc6w. Warto zwrocic uwagg na infrastrukturg, jakq ZUK wykonuje na kolektorach
cieplnych. Dwa lata temu wymieniono rury na preizoiowane na ul. polnej, teraz tey bgdzie
wymienione kilkaset metr6w przesylu. Wykonano tez monitoring elektroniciny.
Radny Wr6blewski Adam zauwazyl, ze 3,5 km sieci cGplowniczej jest w systemie
tradycyjnyn, w przyszloSci do wymiany. To jest ok. 23% powierzchni calej sieci.
Prezes Perlir[ski odni6sl sig do administrowania budynkami, ie jesli administruje firma, na
pewno jest lepiej' Ze wsp6lnotami jest problem nawet z wybraniem zarzqdu. nil ma z kim
rozmawiai na zebraniach. Na ul. Kard. Wyszyriski.go ,ortalu podniesiona temperatura na
wniosek zarzqdu i dlatego koszty wzrosly. Na innych wspolnotach, gdzie zostaiy zalo1one
wgzly wymiennikowe, zlLycie ciepla bylo mniej sze nizw laiach poprzednich.
Radny Szych Henryk zauwuzyl, 2e od momentu, kiedy zostaly zalozone wgzLy
wymiennikowe sq zapowietrzone piony i to by6 mo2e powoduje, ze nie dtciera cieplo. q0;t
temu, co roku plukane byly grzejniki, teraz nikt tego nie robi i grzejniki, szczeg6lnie na
parterze s4 pewnie zamulone. Moze byd tak, 2e ci, ktorzy majq za zimno wolaj4 o v,ryzszq
temperaturg, a ci, ktorzy maja za ciepio otwieraj4 okna. Innym problemem jest rozbie2noSi na
licznikach wody. Radny nie narzeka na mozliwoSd kontaktu z kierownikiem ADM.
Prezes odpowiedzial,2e liczniki wody zmieniane sq ruz na 5 lat, tak, jak pozwala prawo.
obecne liczniki mailwyzsz4 sprawnos (, iliczqprzeptyw kropelkowy
Ra d ny G oLdzik rom asz zapytal,j aki j est ko szt przyl 4czenii do wodoc i4gu?
Prezes odpowiedzial,2e koszty stale to ok. 1500 zl,resztazalely od dlugoSciprzylqcza(ok.40
zl za 7 m).
Przewodn iczqcy posiedzenia Srych Henryk po dzi gkowal Preze s o w i za udzielone informacj e
P. Terlecka Irena Kierownik Referatu NieruchomoSci i Planowania Przestrzennego
przedstawila informacjQ z zakresu realizacji umowy o zuz4dzanie nieruchomoSciami
lokalami i budynkami stanowi4cymi wlasnoSd gminy Parczew



Umowa o zarz4dzanie nieruchomo(ciami zostala zawarLa w 2014 t' z Zakladem Uslug

Komunalny.i, * *Vnil." wyboru naj korzystniej szej oferty'.umowa obej muj e :

_ lokale mieszkalne^g.irt"- 100% wlasnosci o pow. uzytkowej 3.331,52 m2 .

- lokale mieszkalneiliry we wspolnotach mieszkaniowych o pow' uzytkowej 618'38

m2 . N-qcznapo*ierrclinia iokal i mieszkaniov\ych wynosi 3 I 49'90 m2'

Od21l4r. stawka czy,'szuza lokale.i"rrt ui,,. *y'o'i 1,88 zl zal mzpowierzchni u2ytkowej

lokalu mieszkalne g;' ;o:8;ri za I m' powierzchni uzytkowej lokalu socjalnego'

W 2016 roku dochody gminy z tytulu wplywu "'yn"i 
za lokale mieszkalne wyniosly

nf;;#ra tokali u2ytkowych gminy na koniec 2016.r' wvnosila 959'1.4 m2' Dochodv

gminy z tytulu *ptut 
"ry*ru'rurr-u1"rrr'totuli 

uzytkowych w roku 2016 wyniosly 174'785'32

zl. \-4czne dochody z wplywow ,;;;;;;" ia lokale mieszkalne i uZytkowe wyniosly

26T.OSO,4|zl.Ztytuhlutrzymaniatotu-tg*i'uponosi.okreslonewydatki'nakt6reskladaj4
sig koszty *yrik.j';; 

'; 
;r^*; *tur*s".i, koszty administrowan\a' za'czk\ na fundusz

remontowy, koszty utrzymanla "rgr.i-*rpolnych 
budynkow oraz remonty' W 2016 roku

remonty przeprowadzono na kwotq g:.S3q,it zl natomiast pozostale koszty wyniosly

51.577 ,85 zl.
przewodniczQcy Komisji strategii szych Henryk nadmienil, iz z rnfotmacji wynika' 2e na

gospodarowaniu lokalami gmina *u].*" oszcz.EdnoSci, natomiast wczesniej bylo to w

zarzqdzie zuK. zapytal, czy gdyby cos siq stalo, gmina.posiada lokale zastgpcze?

p. Terlecka odpowie dziil,a, Le nie ^;; 
iuaiJeo lo[alu wolnego' ZrobiliSmy weryfikacjg

wszystkich *.,iortOw kaLda osoba "rrr!i"l" ii-tt9. i miala potwierdzic ' czy nadal jest

zainteresow ana, ofazdostarczy6 potwierdzenie dochod ow za ostatnie 3 m-ce' Po weryfikacji

oczekuj4cych na lokal jest 21 osob'

Radny Gol4b iot u* zapytal, czy byla rozwa1ana propozycja budowy budynku

komunalnego?
p. Terlecka odpowiedz iala,kebylo to rozwa?aneponad 10 lat temu, ale inwestycja upadla'

Burmistrz nadmienil, iz obecnie nie ma takich td'i', ktore bytyby w sytuacji kryzysowej z

os6b oczekuj4cYch.
P. Terlecka dodala, 2e przewalnie s4 to nastqpne pokolenia os6b wczeSniej wynajmuj4cych'

Radny Gol4b Lukasz uzupelnil, Z. ;i;"i" oaroSnie budowy budynku komunalnego zada\

dlatego, iZ niekt6re budynki s4 *',uki* stanie technicinym' 2e ich remont bqdzie

ekonomicznie nieuzasadnionY'

Burmistrz poinfo.,,'o* al,,;wszystkie budynki mieszkalne bqd4ce w zasobie gminy spelniaj4

wymogi p-poz i wszystki. pu.1-.i.y ,"Lnrri.rr.. W tym roku do budynku przy ul'

t i f-itiopuaa podl4czona zostanie kanalizacja

Radny Szych Henryk za.,wazyl, Z" ,*ot. mieszkaniowe gminy s4 skromne' Pytal o nagie

zdarzetie, np. poim,gdyz pomoc w takiej sytuacji nalely do obowi4zkow gminy'

Burmistrz odpowiedz ial, ze * ty[".:i naglego zdarzenia, jest mozliwoS6 kitka rodzin

zakwaterow ac dorainienp. w ,rf.olu.fr, potoilcilnotelowych, jest te, mo2liwo66 postawienia

lokali kontenerowYch.
Radny Hotuuowicz Zbigniew poinformow al, i2 komisja Rewizyjna tozpoczgla kontrolg w

MOPS. Tam jest ciasnota, piwnice ,q ,u*itgoco.ne, .a 
obok jest budynek' w ktorym mieszka

lokator zaimijqc2 lokale. Radny zapytal, czyj tojest budynek?

P. Terlecka oipowiedziala,lejest to budynek gminy'

Radny Szych Henryk nadmienil, Ze interesuje go ten duzy budynek obok pocrty' Warto

byloby siq zoriento*u6 .o dalei z tym budynt i"., moae moana byloby go zaadaptowai na

potrzeby gminy. r.nnd -r^_-^^ --. -^:Ll:+.-.,itur*i.ti, poinformowd., iLe warunki pracy w MoPS ulegn4 w najblizszym czasre znaczneJ

poprawie. OdnoSnie budynku prry po")"te, Burmistrz przedstawil propozycjq dla Caritas' aby

czgsepomieszczeir wynaj46 pod k4tem terapii zajgciowej'

Radny osm6lski Zygfryd potwierJzil , zi w rrabps izeczywi{cie jest ciasno, po 3-4 osoby

pracuj4 * ;"any* 
"pZ.i.rr.reniu i jest straszna wilgo6. Pyta, co dalej zrobic z tym

budynkiem?

6

t

posiedzenia podzigkowal p. Terleckiej i zamkn4l dyskusjg'



Nastgpnie poddal informacjg pod zaopiniowanie Komisji Strategii, Budzetu, Gospodarki i
Rolnictwa.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala informacjg pozytywnie jednoglo6nie.

Ad.5
Oceng realizacji zalo1eh w zakresie zaopatrzenia gminy w energig elektryczn4 i cieplo
przedstawil Kierownik Referatu Techniczno-Inwestycyjnego GrzegorzKazanowski.
Przewodniczqcy Komisji Strategii Szych Henryk poprosil, aby oceng przedstawic raczej
wnioskowo. Nadmienil, iz plan zaloZen byl przedlozony spory czas temu, a \cie przynioslo
wiele nowego w tym zakresie, wigc czy dokument jest aktualny, czy istnieje potizeba jego
aktualizacji?
Kierownik Ref. Techniczno-Inwestycyjnego Grzegorz Kazanowski nadmienil, iz dokument
22012 roku jest juz nieaktualny. Aktualizacjanie byla robiona, gdyzw 2Ol5 roku powstal plan
gospodarki niskoemisyjnej, kt6ry vrytycza aktualne kierunki natomiast aktualizacja
wymagalaby naklad6w finansowych.
JeSli chodzi o realizacjg zalohen, to na terenie gminy mamy 240 instalacji solarnych,
przygotowujemy sig do przetargu na kolejny projekt. Zainstalowali6my 2 slupy solarne. Jest
przygotowywana dokumentacja na termomodernizacjg budynk6w uzytecznoSci publicznej
(szkola w Przewloce i gimnazjum) oraz na instalacjg solamE na oczyszczalni Sciek6w
Wnioski:
- musimy kontynuowai przedsigwzi gcia termomode rnizacji,
- naleiry dEzyc do ograniczenia emisji co2 zurzqdzehkomunalnych,
- trzeba podnosii Swiadomo56 spoleczeristwa odnoSnie ograniczenia spalin.
Radny Srych Henryk zapytal,jaki mamy bilans ciepla i zaktualizowanych irodlach, czy jest
mozliwoSd podl4czenia odbiorc6w ciepla?
Kolejne pytanie dotyczy energii elektrycznej - czy mamy mozliwoSi podlqczenia nowych
odbiorc6w energii i jaka jest moZliwoSd podl4czeni.a do GPZ w Kr6lewskim Dworze, gdyby
doszlo do inwestycji fotowoltaicznej na naszych gruntach, to cry bylaby mozfiwosl
podl4czenia?
Z'ca Burmistrza Bozym Michal odpowiedzial, ze na Koczergach mamy dokumentacjgi ogloszony jest ptzetarg, ale ze wzglgdu na zmiany dofinansowania nie ma zainteresowania
zakladaniem takich farm. Na ul. Laskowskiej inwestor ma dokumenty na farmg fotowoltaiczn4
lqcznie z odbiorem energii.
Radny Srych Henryk zauwuzyl, ze w mediach pojawily sig informacje, iz rzqd, podejmie
inicjatywg lagodniejszego spojrzenia na odnawialne zioau energii isrcregoinie enlrgii
slonecznej i biogazowej) oraz ucywilizowana zostanie tzw. ustawa wiatrakowa.fuzebabyio[y
sig dowiedziec, jak przepisy zostan4 zlagodzone. jaka jest mozliwoSi odbioru mocy przez GpZna Kr6lewskim Dworze. JeSli chodzi o biogazownie, to nie mamy mozliwoSci iokalizacji
wigkszej iloSci biogazowni.
Z-ca Burmistrza Taznaczyl, iz jednq biogazownig juz mamy, trzeba byioby dopi46 kwestig
odbioru ciepla z tej biogazowni.
P. Kazanowski Grzegorz - odnoSnie ciepla, nigdy nie bylo sygnal6w, aby byly jakieS
problemy z mocE na kotlowni,kahdy kto zlo|y wniosek, moze zosta( podl4czony.
Radny Szych Henryk uwaza, ze gl6wne zagrozenie stanowi stan sieci rozpylowej, jest jeszcze
duzo sieci wykonanej w starej technologii i grozito mozliwoSci4 wyst4pienia awarii w sezonie
grzewczym' PodkreSlil, iz nastgpne sprawozdanie bgdzie juz w opur.iu o plan gospodarki
niskoemisyjnej.
Przewodniczqcy Komisji Strategii, Bud2etu, Gospodarki i Rolnictwa poddal oceng pod
zaopiniowanie Komisj i.
w wyniku glosowania Komisja zaopiniowala oceng pozytywnie jednoglosnie.

Ad.6.l.
Projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia
sprawozdaniem Burmi strza Parczewa z
Mak6wka - Skarbnik Gminy.

i zatwierdzenia sprawozdanta finansowego wraz ze
wykonania budzetu za 2016 r. przedstawila Anna

(-\



Nadmienila, ze kwestia sprawo zd,ania z wykonania.budzetu, byl4 omawiana I1u po:itljjlll

komisji i komisje podjgly stosowne ,"t*"iv' Do dnia dzisiejszego Rada otrzymala ostatnr

elementdotycz4cywykonaniabudzetuza2)|.6r_opinigRlo.opiniajestpozytywna.
przewodni cz4cy posiedzenia poproJ frr"*odnicz4cych poszczegolnych komisji o

ffi;"il1ffiiJo|"I#,}:nJu1I",r, Kurtury, Sportu i Rekreacji poddal projekt uchwalv pod

'#Hi",x,,rilffHH Komisja zaopiniowara projekt pozytywnie jednoslosnie. (4 osobv

iorl.l"tl;.icz4cy Komisji Bezpieczefistwa Publicznego, Zdrowia i opieki Spolecznej

O"aa"l pr";eki uchwaly p;d zaopiniowanie Komisji'

w wyniku gtoro*#u Komisja ,uopinlo*ura projekt pozytywnie jednoglosnie' (5 os6b

;[ffi]];czecy Komisji Strategii, Bud2etu, Gospodarki i Rolnictwa poddal projekt

uchwaly pod zaopiniowanie Komisji'

WwynikugtosowaniaKomisjazaopiniowalaprojektpozytywniejednogloSnie.(6osob

itllXlJl];czacy Komisji Rewizyjnej poddal projekt uchwalv pod zaopiniowanie Komisji'

W wyniku gtosowania komisja ,uopinL*aia projettt pozytywnie jednogloSnie' (3 osoby

obecne).

ffi uchwaly w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Parczewa z tytulu

wykonania budzetu ,uiOtOr. o.u*iuny irt .q posiedzeniu komisji poSwigconemu tej sprawie

i Komisja Rewizyjna podjgla stosowne ,r"hwaty, ktore zostaly p'itilunt do Regionalnej Izby

Obrachunkowej w Lublinie'
przewodni cz4cy posiedzenia poprosil przewodni cz4cych poszczeg6lnych komisji o

zaopiniowanie Proj ektu uchwalY'

Przewodnicz4cy Komisji oSwiaty, kultury, Sportu i Rekreacji poddal projekt uchwaly pod

'#'#",ffiT"Yffi; Komisja zaopiniowala projekt pozvtvwnie jednoslosnie. (4 osobv

iorl.l"rlu, icz'cy Komisji Bezpieczefistwa publicznego, Zdrowia i opieki Spolecznej

ilil projekiuchwaly pod zaopiniowanie Komisji'

w wyniku gloso*an'iu- Komisja ,uopi.tio*uia projekt pozytywnie jednoglosnie' (5 os6b

ilill;fl]; czqcy Komisji strategii, Bud,etu, Gospodarki i Rornictwa poddal projekt

uchwaly pod zaopiniowanie Komisji'

w wyniku gtosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie jednoglosnie' (6 osob

obecnych).
Przewodn iczlcyKomisji Rewizyjnej poddal projekt ychwall pod zaopiniowanie Komisji'

W wyniku glosowania Komisja ,uJplrrio*aia projekt pozyiywnie jednogloSnie' (3 osoby

obecne).
Przewodn iczilcy Komisji strategii Srych Hen-ryk ocenia, 2e Burmistrz otrryma

absolutoriu m, gdy1budzet byl skrojony skromnie, ul.t na miarq potrzeb i zostal prawidlowo

wykonany, alei4 problemy, zktorymi ttzeba sig upora6:

- zmiana p I anu zago spodaro wania prze strzenne go'

- ,ugotpodarowanie terenu w Koczergach'

- n"!o..ju"je w sprawie pozostawionego terenu na os' Polna'

- t*:estia specjalnej streff ekonomicznej'
_ frzystanek urtouu**y- miala by6 jaka6 koncepcja do absolutorium,

- budynek A*or.u pfP - poru,,yt*V, w czasie d.r,""' nie ma gdzie sig schowac a ludzie

czgsto korzystaj4 z Poci4g6w,
- brak Scie2ek rowerowych,
dolozenie
w gminie,

aby poprzez nowe studium i plan ul'adzic gospodarkq przestrzenn4

r\

starafr,
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- wigcej zainteresowania powinniSmy poSwigcii wykreowaniu produktu turystycznego.
S4 to sprawy, kt6re warto byloby popchn4c do przodu. Wypadaloby tez podjq6 negocjacje z
ludZmi, ktor4r mai4 pretensje co do lokalizacji wiatrak6w, moze udaloby sig ten konflikt
rozstrzygnqc.

Ad.6.3.
Projekt uchwaty w sprawie udzielenia po|yczki dla Stowarzyszenia ,,Razem dla
P ar czew a"przed stawil Bu rm istr z P ar czewa P aw e I Kgd racki.
Przewodniczqcy Komisji Strategii, Szych Henryk nadmienil, 2e w pakiecie s4 4 uchwaly.
Ma uwagg, zanim zaczniemy rozpatrywa1, te uchwaly, gdyl w zmianach do budzetu
zabezpieczone s4 kwoty na 3 poZyczki, natomiast jedna uchwaia, d,otyczqca pozyczki dla
stowarzyszenia IWA, odnosi sig do roku 2018. Przewodniczqcy uwaaa wigc, ze nie ma
podstaw, aby podejmowai tg uchwalg, skoro bgdzie ona zrealizowana dopiero w 2018 roku.
Ma w4tpliwoSci co do podejmowania tej uchwaly teraz, gdyz nie .a ora pokrycia w roku
2017.
P. Anna Makriwka Skarbnik Gminy odpowiedziala, Le przed zmianami w budzecie jest
uchwala w sprawie zmian wpf, w ktorej zostalo to ujgte w rozchodach na 2018 r. i w
przychodach s4 juz splaty 4 polyczek Mozna tez dokonai autopoprawki, aby byla to uchwala
intencyjna do udzieleniapolyczki w 2018 r. Uchwaly w sprawie udzielenia pomocy t po1yczek
maj 4 pierwszeristwo przy konstruowaniu budzetu.
Burmistrz nadmienil, iz projekty tej i kolejnych uchwal wynikaj4 z tego, iz stowarzyszenia
maj4 mozliwoSi uzyskania dofinansowania do projekt6w. Samoriqdy oiecnie nie maj4 takiej
mozliwoSci, ale maj4 mozliwoS6 wspom6c stowarzyszenia udziel ajqc poLryczki na ,iiliru"ii
tych przedsigwzigd. Bylo to szerzej dyskutowane na poprzednim pori.arlni, komisji.
Przewodnicz}cy Komisji Strategii Srych Henryk zapytat o lokalizacig drugiego placu
zabaw, bo jeden mialby byt, prry ul. Sienkiewicza.
Ra d ny Wr6 blewski Adam odpowiedz ial, ze przy ul. prostej 

.

Radny Szych Henryk zauwairyl, ze dostgp do placu przy ul. Sienkiewicza bgd4 mieli
mieszkaricy tylko tych dw6ch blok6w Reszta jeit wygrodronu. Kolejna tzecz, tam jest
zlokalizowana zatoka do zawracania smieciarek, ja,k to pogodzid?
Nastgpna sprawa - ten teren jest polozony w bezpoSrednim sQsiedztwie Alei Jana pawla II,
wigc ze wzglgdu na bezpieczetistwo jest to bardzo w4tpliwa lokalizacja, pozd tym teren jest
tam bardzo zanizony i fizeba byloby robii niwelacjg, aa to jest doSi kosaoqme.
Burmistrz odpowiedzial, ze ze Smieciarkami nie bgdzie problemu, w calej gminie Smieci s4
odbierane i Smieciarki zawracajq.
Przewodniczqcy Rady Naumiuk Miroslaw nie chcialby, aby bylo to, co na ul. Norwida,
Smieciarki wyjezdzajq przodem i tylem i jest problem. Uwaza, ze-lokaliracja placu zabaw w
bezposrednim s4siedztwie obwodnicy to nie jesl dobra lokalizacja
Burmistrz uwa14 2e na Al. Jana Pawla II jest takze ruch pieszy, przemieszcza sig tgdy duzo
ludzi, pozatym, na Zadnym placu zabaw dzieci nie mog4 Aye aeiopi.ti. Teren jest aoSe-auzy i
plac zabaw nie zajmie calego terenu.
Przewodnicz}cy Rady poruszyl takze temat dworca autobusowego. Uwaza, ze to miejsce
mogloby by6 dobre na zatoczkg dla bus6w, bo tam, gdzie bEdzie p[rwatny przedsigbiorca, to
przystanek zniknie' JeSli bgdzie tam rondo, top kwestia wyjazdu UyfaUy ,o)iiqrunu, natomiast
plac zabaw mozna zlokalizowac gdzie indziej.
Burmistrz odpowiedzial, 2e nie bylo to brane pod uwagg , ale wiqzaloby sig to z kompletn4
przebudowq skrzyhowania. W tym przypadku tez tzebauytoUy rozwiqzai protl.- Smieciarek.
Mogloby sig to teL nie podobad mieszkaricom. Na zatokE autobusow4 widzi miejsce przy
pawilonie na ul. Kolejowej, ale w tej chwili sprawy wlasnoSciowe nie sq rozwi4zane.
Radny Duda Grzegorz uwaza,2e lokalizacja przy ul. Sienkiewicza bylaby korzystna tez dla
mieszkafc6w osiedla Laskowska, tam nie ma miejsca na plac zabaw, a-mieszkaricy chgtnie by
na pewno korzystali.
Radny Wr6blewski Adam podkreSlil, 2e mieszkaricy ul. Harcerskiej takze s4 zadowoleni z
tego, 2e taki plac zabaw powstanie w tym miejscu. Obecnie nikt dzieci nie wypuszcza bez

trochg zieleni. Zatokg mohna byloby zrobic przy

9
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opieki. Tam trzeba byloby teL zasadzic

t4



Jana Pawla II na tereni e przy blokach'

Radny Goidzik T";;J 6 wiedziil.,.2e ma nieodparte wrazerie' 2e te wnioski napisal Referat

promocji. OarroSni.lotilir*1, - ,ruaUo'1Jt;;i;itt rejon miasta' IJwuZa' ze place zabaw s4

potrzebne. JeSli referairr1ni..lr"o*il ptu"J,-uuu* w mieScie' to i w Jasionce takle mozna taki

,#.Tt:lXi;utfi..r, 
w_to,.2e jeden cztowiek w wierzb6wce m6glbv poci4gn4e cl7

przedsigwzigcie. Nie *\d'\u\,aby Siowar zyszerie fWA r.9zm1:111"-.1"1'.tszkat'rcami Jasionki'

Radny rtwaza, ze te irzedsigwzigcia s4 z inicjat{Y * tYlko stowarzyszen'

Radny Osm6lski Zygfryd takZe mamieszane uczucia' co do lokaliiacji placu zabavt przy ul'

iT*rffi'uu*uru, Le n\ejest wazne czy stowarzyszenie wspolpracowalo, czy nie' ale

zaanguzowalo sig iles os6b, stowarzysz enia zr,olyry wnioski, kt6re uzyskary pozytywn4 oceng

Urzgdu Marszalkorirti"g", * *y'it u-G; -#y mo2liwoS6 wybudowania infrastruktury'

ktora jest w mieScie potrzebna. JeSli gmini nie pomoze' to wnioski upadn4' Infrastruktura po

kilku latach prr"iariJia wtasnose g*inv. n""l\iaciatych inwestycji jest w 100% finansowana

ze Srodk6w zewngtrznych. . ..: _r, -io rtnctqnie , to dostanq inne
Radna Bojko F,oi,*"'" ripyta\a, czy jesli my nie dostaniemy dofinansowanta'

gminy, czyjest jakas lista rezerwowa?

iloriit,trtapl*i.a,iil',2e nie ma wiedzy na ten te.mat'

RadnySrychHenrykpodkreshl,izcelowoS6nieulegaw4tpliwosci'.s4.kwestittp"11::^t:,::
lokalizacji, ur. rnrl*ugi formalne. Dokumenty nodn-rsLl-a osoby * lilTl. stowarzyszenra a

nie ma chociazby uchwaly organ6w stowarzyszenia o upowaznieniu tych osob do

podpisywania dokumentow. To .l"rt ,u.iqfiie zobowi4zair finansowych i to rodzi p.tq'

zobowiqzaniu * ,to..rnku do tych osob. i-tSti UylUy problem z rozl\czeniem' to zacznle s19

ala|izadokumentow.KolejnaSprawa,zaciqgamynapolyczkgkredytzoprocentowaniem,a
udzielamy po1yczkibez procentu, wie,c porilli.rnvtoszty. Koszty bEd4 teZ przy obsludze tego

maj4tku (przegl4dy techniczne itp.l. p-o'winna by6 klauzula' 2e po realizacji maj4tek zostanie

ffi:ffi?llsil',lri"r.o, iat, zedokumenty, o kt6rych radnv m6wil, bed4 z4dan e przv podpisaniu

umowy.
Radny szych Henryk zadal pytanie p. skarbnik, czy platnos6 bgdzie regulowala gmina czy

il:Uilffiitltllr"*,. dz\ara, Le gmrna przekazuje pozvczkE stowarzvszeniu i ono reguluje

platno3ci. Po stronie stowarzysz.niu'-jt" teZ 
^ 
oUowiazek podatkowy od czynnoSci

cywilnoprawnych. S4 od tego ,?22?*y[.i*ilprzedmiotowe i podmiotowe' ale nie wiadomo'

czy doty czy top rioilu iiv rin.p. starunit< przekazalate informacj e stowarzy szeniom'

Radny Wr6blewski Aiam, jednoczeSnie czlonek stowarzyszenla' powiedzial' * t"-iii]:::
tak, Lemy, jako .a*uoyr, "ii" zqdu^y poiryczk\' Jesli bgdzie taka potrzeba' to stowarzyszenle

zaci4gnie kredyt. Caly koszt plu.o* iu1i* to 180'00b'- zl' jesl to inwestycja dla dobra

wszystkich i takie jest zil,o2enia-.stowarzyszenia,.i czy samorz4d nam pomoae'm czy nie' to

stowarzyszenie sobie poradzi. Nie zostawimy tej sytuacji' Ze iAO'OOO'- zl nam przepadnie'

Duzo srodk ow przez LGD poszlo iJz" "u 
.or*oi *ri. z*iuna lokarizacji placu zabaw

wiadomo z czyfirsig wiqze, gdy2 lokalizacja wska'inu * projekcie zostala iv zatwierdzona

przezUrzqd Marszalkowski.
Radny SzYch Henryk zaPYtal', co by sig stalo, gdYbYSmY wstrzymali siE a w migdzYczasie

stowarzYszeme wyst4pilobY o jednoznaczn4 interpretacj I przeprsow podatkowYch?

Radny Wr6blewski Adam odpowiedzial, ze wszystko jest juz wyjaSniane. JeSli bgdzie

podatek od czYnnoSci cywilnoPrawnYch, to stowarzy szenle zacrqgnte kredyt.

Przewodnicz4cY Komisji Strategii, Bud2etu, GosPodarki i Rolnictwa poddal projekt

uchwaty Pod zaopiniowanie Komisji.

W wyniku glosowania Komisja projekt pozytywnie (3 glosy za' przy 2

wstrzymuj4cych).

zaopiniowala
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Ad.6.4.
Projekt uchwaly w sprawie udzielenia po|yczki dla stowarzyszenia Miejski Klub Sportowy
,,VICTORIA" w Parczewie przedstawil Burmistrz Parczewa pawel Kgdracki.
Nadmienil, ze pod wzglgdem wykonawstwa jest to projekt analogiczny, gdyz jest to
infrastruktura, a je6li z LGR uda sig pozyska6 Srodki na budowg skate parku, to bgdziemy mieli
duzy kompleks sportowy do spgdzania wolnego czasu przez dzieci i mlodziez. Takich miejsc
nawet w wojewodztwie jest niewiele.
Radny Srych Henryk nadmienil, ze obiekt ma powstai w tr6jk4cie pomigdzy cmentarzem a
stadionem. Wniosek podpisala prezes stowarzyszenia Victoria p. Przekora. Zapytal, czy
Victoria ma jakie6 doSwiadczenie?
Z-ca Burmistrza Bo2ym Michal odpowiedziil, ze oni maj4 caly zarz4d i ksiggowoSd.
Przewodniczqcy Komisji Strategii, Bud2etu, Gospodarki i Rolnictwa poddal projekt
uchwaty pod zaopiniowanie Komisj i.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowaia projekt pozytywnie jednosloSnie.

Ad.6.5.
Projekt uchwaly w sprawie udzielenia polyczki dla stowarzyszenia Miejski Klub Sportowy
,,VICTORIA" w Parczewie przedstawil przedstawil Burmist rz P arczewa Pawel Kgdracki.
Burmistrz przybliLryl dodatkowe informacje dotyczqce tego przedsigwzigcia i nadmienil, iz w
tym roku przypada 50-lecie klubu.
Przewodniczbcy Komisji Strategii, Bud2etu, Gospodarki i Rolnictwa poddal projekt
uchwaly pod zaopiniowanie Komisji.
w wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie jednoglosnie.

Ad.6.6.
Punkt ten dotyczy projekt uchwaly w sprawie udzielenia poLryczki dla Stowarzyszenia
Rozwoju Wsi Wierzbowka IWA.
Zgodnie z sugesti4 radnego Szycha Henryka, w projekcie tej uchwaly dokonano autopoprawki
zastgpuj4c zwrot,,udziela sig pozyczki" zwrotem ,,wyraha sig zgodg na udzielenie ioiyczkiw 2018 r."
Przewodniczqcy Komisji Strategii, Bud2etu, Gospodarki i Rolnictwa poddal autopoprawkg
pod zaopiniowanie Komisj i.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala autopoprawkg pozytywnie jednogloSnie.
Z-ca Burmistrza Borym Michal nadmienil, ze jest to jedno , ,u;rntoarrfltr stowarzyszeri.
Wynajduj4 w Internecie konkursy i staraj4 sig o pieni4dze, warto wigt icn pochwali6.
Radny Srych Henryk zaznaczyl, ze ci ludzie maj4 zapal. ale nie maj4 doSwiadczenia. Zapytal,
jakie walory kuchni przedstawiaj4 mieszkaricy Wierzb6wki?
Przewodnicz4cy Komisji Strategii, Bud2etu, Gospodarki i Rolnictwa poddal projekt
uchwaly wrazz autopoprawk4 pod zaopiniowanie Komisji.
W wyniku glosowania Komisja zaopiniowala projekt pozytywnie (3 glosy za. orzy 2
wstrzvmuiacvch).

Ad. 6.7 i 6.8
Projekt uchwaly w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej , oraz projekt uchwaty w
sprawie zmian budzetu gminy na2017 r. przedstawila p. Anna Mak6wka - Skarbnik Gminy.
Nadmienila, iz jest kilka punkt6w, na kt6rych oparte sq zmiany w wpF i budzecie:- przesunigcia realizacji projektu ,,czysta energia w dolinie Piwonii", ze wzglgdu na
interpretacjg w sprawie VAI, wnieSliSmy protest do tej interpretacji. Musimy zabezpleczyi sig
finansowo do zaplacenia podatku VAI w wznaczonych terminach. Projekt zostal rozloziny na
2lata. Dochody maj4tkowe w roku 2017 zmniejszy sig o 1.800.000 ,- ,i i o tyle zwigksry ,ig *
2018 r. Podatku od tej inwestycji nie jestesmy w stanie odliczy6.
- zabezpieczenie srodk6w na udzielenie poiryczek i zwrot poiryczekw 201g r.,- zabezpieczenie Srodkow na wykonawstwo skate-parku. S4 to Srodki wlasne gminy nie
ujmowane w budzecie na20l7 r.
Wzrasta nam zapotrzebowanie na kredyt o ok. 450.0 00,- zl. Splata nast4pilaby w 202g roku.
Radny Srych Henryk nadmienil, iz medialne informacje s4 takie, ze rosn4 ceny kredyt6w
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Jaka to mo6ebyd skala, jeSli chodzi o oprocentowanie? W PKO BP mamy rachunki i jeden

f;lk,r, odpowiedz ial, ze inaczei przezbanki traktowane s4 jednostki sektora publicznego a

ilffix'J tr;; 
tff?";filirq,,_,_*ie 

s4 szanse na wykonanie termomode mizacii? Prosi o

uszczegolowienie zai. nr 2 do WPF' 
: zaL. u Z.

i-"u{u*istrza Bozym Michal wyjaSnit niekt6re pozycJe 2

- projekt Czysta.r";i; * aofi.ri. pi**iil,. *'gfEa' ria interpretacjq VAI zostanie roz\'o,orry

I;?ff"":o'*tffi*0, - mamy ju2 projekr gorowy d,o zrozeniado konkursu (konkurs do 10

']t*"-"dernizacja - jeszczenie mamy wezwania do poprawek. s4 duze w4tpliwosci przy

ocenie tych Projektow;
- kanalizacju - 3.rt.S*y gotowi, kon]<y1s na chwilg obecn4 zostal wstrzymany'

przewodnicz4cy Rady Naumiuk fVfirotiu'" nadmienil' i2 na posiedzeniu w dniu 8 czerwca

opiniowane przezii"rir:i Strategii. i-fio*itjE Bezpieczehstwa bylo pismo o 6'000'- zl na

dokumentacjE dla-OSp * Wi..iUO*.". Nit 'widzi tej pozycji w zmianach do budzetu'

$::'if,::, odpowiedziat, 12 postanowil prze\,ozvc, gdvZ kierownik Referatu Techniczno-

Inwestycyjn.go onLSlil,'Z".;est to kwota niewystarczaj4ca' Rozeslane zostaly oferty i na tej

podstawie ,a..Varj.rnf 
'o 

t *o"i". N" f."i.:rej sesji bqdiie przedstawiona propozycja'

Radny Srych Henryk nadmienil, Ze" ni '^'un'1 
tt"di'* i planu zagospodarowania

przezrraczoHe jest :OOOOO,- z\,210.000;,1 * tym roku.i 90'000'- zl w przyszlym' W tym roku

bEdzie du2o prac w tym'zakresie, ^u:i 
n, ty6 podjgte dz\alan\a naprawcze zwi4zane ze

zmianqplanu. r r r :, --^r:^+^ ,,, .io*^-i,r ql,

Burmistrz poinformowil,, 2e taka uchwala bgdzie podjgta w sierpniu, ale zaangazowanle

iltll,%:#ff"{L'"xY[]T,xxili&szec jasn4 aefa,11;je wnioskowar o 6.000,-zr Srednia

cena dokume,tu.3i nu dom to ot. s.oo6,]ri. ["arv chciatby wigkszego uzasadnienia, aby mogl

przekazac druhom. t wtza, Ze te 6.000,- zl powinno staiczy6' Stra2 na pewno jest warta i

zasadne jest to utrzYmad'

Burmistrz odpowiedzial, 2e projekt uchwaly przedstawi w sierpniu' BEdzie sig staral

*yurygrro*ad tak4 kwotg, j aka-bqdzie potrzebna'

przewodn icz4cy Rady z\o^yl *ttiorl"k formalny, aby wprowadzi' tE kwotq do budzetu'

Wniosek uzasadnia tym,2e straZ wnioskowala o-6'000,- il,by\o to opiniowane przez dwie

komisje. Oo UraZ.io'i,"*rly r.h*uly,-ti6r. ,i. byty opiniowalle' Proponuje' aby tq kwotq dla

straZy Przekaza(,.
Radny wisniewski Adam zapytar o srodki w kwocie 20.000,- zl, ktore zostaly zdigte z

zadaniafor..p"i-ul"g*p"a"rowaniaterenu ul. Ogrodowej' Gdzie one sig pojawiaj4?

p. Skarbnik odpowied ziil.a, zena zadaniu: Utwardzenie parkingu p-rzy ul. Tomaszunasa'

przewodnicz4cy posiedzenia Srych Henryk ,up'opot'o*al, aby przeglosowa6 wniosek

formalny zgloszony przezPrze*oani"r[.ego"Rady'doiycz4cy ujqcia w zmianach do budzetu

kwoty 6.000,- zl zprzeznaczeniem ,ru dokrr*entaciE straznicy dla OSP wWierzb6wce'

W wyniku gtos#ania, Komisja S;t"gii, gudzeiu,.Gospodarki i Rolnictwa zaopiniowala

wnioiek pozytywnie. 3 glosy za, przy 2 wstrzymuj4cy:h'

w zwiqzku z pozytywn4 opini4'* 'p**ie 
"wniosku, projekty autopoprawek do obu

omawianyct, u.lr*i zostanie- zaopiniowany na posiedzeniu w przerwie sesji w dniu 21

Ad'6'9' 
^--^"':^ "'^-^"'orlzeniq na ferenie Gmin o Programu dla

projekt uchwaly w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Parczew gmlnnegr

rodzin wierodzietnych KARTA DTJZEJ RODZINY przedstawila Agnieszka Hawryluk -

czetwca.

Sekretarz GminY.
Krajowy Program funkcjonuje, jest wykaz ulg i podmiotow' Na terenie Parczewa s4 PodmiotY,

kt6re sq w og6lnoPolskim programle. My proponujemY program samorzqdowY. Bqdq ulgi w
oplatach

postaci oplat za wej Scie na basen, niilsze stawki na MOSiR, 50% ulgi w
t2
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przedszkole, ni2sze oplaty za vryZywienie. Do gminnego programu mog4 takle przystqpii
takze podmioty prywatne.
Mieszkaricy, kt6rym przysluguje karta bgd4 mogli korzystad zkarty og6lnopolskiej. Pierwsze
cyfry na karcie oznaczajq kod terytorialny gminy.
Radny Srych Henryk zapytal, czy podmioty prywatne bgd4 mialy jakieS profity z gminy za
przyst4pienie do programu?
P. Sekretarz odpowiedziala, ze nie.
P. Sekretarz nadmienila,2e zostal opracowany wzor logo, ktory powinien byc umieszczony na
siedzibie firmy lub instytucji, ktora przyst4pi do programu. Na sesjg zechcemy przedstawic do
wyboru 3 warianty wzoru graficznego.
Ponadto w projekcie uchwaly dokonane zostan4 drobne poprawki w tekscie:
$ 2 - po slowie ,,rodziny"- koniec zdania;
$ 6 - slowo ,,zawiera" nalely zast1pic slowem ,,okreSla',;
$ 9 - nalezy wykreSlii zwrot,,w szczeg6lnoSci".
Radny wr6blewski Adam zapytal, czy w Domu Kultury s4 zajgcia platne?
P. Sekretarz odpowiedziala, Le nie ma, wszystkie zajgcia s4 bezplatne.
Przewodnicz1cy Komisji Oswiafy poddal pod glosowanie autopoprawki do projektu uchwaly.
Komi sj a zaopiniowala autopoprawki pozytywni e j edno gloSnie.
Przewodniczqcy Komisji Strategi poddai pod glosowanie autopoprawki do projektu uchwaly.
Komisja zaopiniowala autopoprawki pozytywnie jednogloSnie.
Przewodniczqcy Komisji Bezpieczeristwa poddal pod glosowanie autopoprawki do projektu
uchwaly.
Komisja zaopiniowala autopoprawki pozytywnie jednogloSnie.
Przewodniczqcy posiedzenia Szych Henryk zaproponowal, aby projekt uchwaly wraz z
autopoprawkami, oraz wybranym wzorem graficznym komisje zaopiniowaly na posiedzeniu w
przerwie sesji w dniu 21 czerwca.

Ad.7
W sprawach r6znych Przewodniczqcy Komisji Strategii Szych Henryk poinformow al, iz od,
Starostwa wplynglo pismo dotycz4ce 2 wariantow remontu Al. Jana pawla II.
Burmistrz nadmienil, iz Rada juz co najmniej 2-krotnie podejmowala uchwalg w sprawie
remontu tej ulicy, wigc do rady bgdzi e nalelala decyzja. Starostwo 2-krotnie zwracalo sig do
nas w tej sprawie, aterazjest propozycja, albo zrobic tylko nakladkg, gdyz na tyle wystaiczy
Srodkow, albo wykona6 przebudowg drogi, ale w6wczas po raz koiejny trzebi bgdzie
zwigkszyi Srodki z budzetu na ten cel. Kwestia nakladki to jist temat nor*y, nie byliSmy o
takiej mozliwoSci informowani na etapie oglaszania przez Startstwo przetargu. Z uzasadnienia
do uchwaly wynika, 2e ma byi wykonana przebudowa drogi. Powstaje 

"wigc 
pytan ie, czy

powinniSmy realizowai tg inwestycjg w takiej formie, jakiej z4da eowiat. Decyzja *yn1ugu
zmiany uchwaly.
Radny Srych Henryk zapytal, czy inwestycja bylaby wykonana j eszczew tym roku?
Burmistrz odpowiedzial, Ze teoretycznie tak.
Radny Wrriblewski Adam uwaza, ze robienie samej nakladki mija sig z celem, bo tam zapad,a
sig grunt w niektorych miejscach, po kilku latach , przy takim ruchu, ja[ tam jest, bgdq koleiny.
Przewodniczqcy Rady Naumiuk Miroslaw nadmienil, 2e kolejna iylaby io kwota g00.000,-
zl naszego udzialu w tej inwestycji. Taka kwota to byi nasz udzial w przebudowie pierwszego
odcinka, gdzie przebudowane zostaly dwa pasy, z chodnikami, Sciezk4 rowerow4 i oacinet< U"yt
dluzszy. Zastanawialby sig czy nie skiadac projektu na tzw. ,,scheiyn6wkg', unikajac tycn
blgd6w, co byly popelnione. Bylaby szansa na 5o%o dofinansowania.
Z-ca Burmistrza Borym Michal dodal, ze 800.000,- wystarczyloby na wklad do schetyn6wki
i do ronda na ul. Wojska Polskiego.
Burmistrz nadmienil, i2 Zarzqd Powiatu obiecywal, iz bgdzie skladal przebudowg
skrzyzowania Wojska Polskiego i Al. Jana Pawla II do inwestycji wsp6lnych, a nie ma jeszcze
zadnego sygnalu w tej sprawie. Za takie pieni4 dze moana ,r"uiiio*ui wigcej i lepiej.
Radny Gofldzik Tomasz vwala, 2e jak nie bgdzie zrobiona nowa podbudowa, to szkoda
pienigdzy.

l3



Radny Szych Henryk skianialby sig do wniosku Przewodniczqcego' aby skladai wniosek na

t"ffIffiy[odru*o* il., iz roztmie, Le ze strony Rady jest taki ;przekaz, 2e nie akceptuje

Zadnego z proponowanych wariantow'

Radny wr6blewski Adam poinformow ar, ze naskrzyzowaniu ur. Szkolnej i Kleebergazapadl

sig asfalt. Potrzeba szybkiej interwencji'

Burmistrz poinformow il,, ze przy pracach planistycznych nad studium wplyn4l wniosek

przedsigbior"y o ,*igkszenie powilrichni handlowej-do ponad 2 tys' m2' Chodzi o dobudowq

pigtru. Musz4do tego by6 zapisy.w studium'
przewodnicz4cy R"ady'obawia sig, czy nie bgdzie protestu mieszkaric6w'

Radny Duda Grzegorz zapytal., cry odroinie pisma parafii opatrznoSci Bozej w sprawie

drogi jest juz coS wigcej wiadomo, Uo nu poprzednim posieizeniu mieliSmy zbyt malo

informacji.
Burmistrz odpowiedz \al,1emusimy wyst4pi6 do wlaScicie\' czy s4 sklonni sprzedai dzialki na

cele publiczne'
Radny Srych Henryk \waLa,Ze musimy sprecyzowac skalg wydatkow' czy podolamy temu

przedsiEwzig.ir. llrt p.ty.iu mieszkaricOw^ przlwloki, ul' Norwida' Radny proponuje' aby

wstgpnie oszacowad parametry przedsigwzigcia'

w zwiqzku z wczerpaniem porzqdku posiedzenta, Przewodniczqcy podzigkowa\' za udzia\

i zamkn4l posiedzenie wspolne stalych komisji Rady Miejskiej'

Protokolant

o Szych

siedzenia:

r I #{r,potewska

-'\"
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